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Najaarsvergadering Dorpsbelangen 

maandag 28 november 2022 vanaf 20.00 uur 

AGENDA: 

 

1. Opening 
Joop van der Meché zit de vergadering voor een heet alle aanwezigen welkom.  
Een speciaal welkom aan de gasten: Riek Guikema  van Landschapsbeheer, Jan Borkent van de 
ECTB en Andre Feitsma, Mirjam Wagter en Eric Mooij die namens het gebiedsteam aanwezig zijn.  
 
Er zijn afmeldingen ontvangen van leden H. Vliem en G. Zeedijk en van Bart de Vreede van het 
Waterschap. 
De agenda wordt zonder verdere aanvullingen vastgesteld.  
 
Mededelingen:  
- Vereniging Dorpsbelangen bestaat inmiddels ruim 75 jaar. Door Corona is het jubileumfeest 

een aantal keer uitgesteld. Volgend jaar gaat het feest dan eindelijk plaatsvinden op 22 april 
2023 in het Dorpshuis. 

- N.a.v. de dorpsvisie is er samen met de gemeente een werkgroep bijeengekomen die zich 
hebben gebogen over de herinrichting van Dorpsweg. De volgende stap is een bijeenkomst 
met alle belanghebbenden om deze plannen verder uit te werken. Uitnodiging volgt. 

- De gemeente Groningen heeft steunpakketten voor de inwoners van de gemeente met een 
laag inkomen. Zie hiervoor de website: www.gemeente.groningen.nl/hulppakket  
A. vd Beek biedt aan dat zij hierbij kan ondersteunen indien nodig.   

- Oproep: het bestuur van Dorpsbelangen zoekt nieuwe bestuursleden. Belangstellenden 
kunnen zich melden bij het bestuur en vrijblijvend een keer een bestuursvergadering 
bijwonen.  
 
 

2. Notulen Voorjaarsvergadering 2022 
De notulen staan op de website van de Vereniging: www.dorpsbelangengarmerwolde.nl 
onder de tab ‘vereniging’ en dan de map ‘notulen en jaarverslagen’.   
De notulen zijn zonder verdere opmerkingen vastgesteld.  
 
 

3. Dorpsommetje: De Historische commissie heeft samen met het gebiedsteam een dorpsommetje 
ontwikkeld.  
T. Smit neemt H. Vliem waar en legt namens de historische commissie uit dat de historische 
commissie in de naam van H. Vliem betrokken is bij ommetjes in het dorp. De gemeente heeft dit 
opgepakt en is gestart met het project ‘ommetjes’. De Historische commissie trekt hierin samen 
op met de gemeente. T. Smit geeft het woord aan Riek Guikema van Landschapsbeheer 
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Groningen. Riek is door de gemeente Groningen ingeschakeld om te ondersteunen in het proces 
van het realiseren van een ommetje in Garmerwolde. Riek houdt zich bezig met de 
procesbegeleiding: van idee tot uitvoering.  
Er wordt een concept ommetje getoond op een kaart van Garmerwolde. Dit ommetje loopt via 
de Dorpsweg, Stadsweg, Noordijkerweg weer terug naar Garmerwolde. Het is nadrukkelijk nog 
een concept route, het gaat om het idee vanuit het dorp dat nu verder uitgewerkt moet worden. 
Vaak komt er veel meer bij het realiseren van een ommetje kijken dan vooraf gedacht wordt. De 
route die nu bedacht is, gaat langs cultuurhistorische monumenten in de omgeving.  
Het is mogelijk dat het ommetje wat nu verder uitgewerkt wordt, langs al bestaande paden gaat. 
Soms wordt er een klein stukje nieuw pad aangelegd, maar dit hoeft niet.  
Er wordt officieel toestemming gevraagd aan de betreffende grondeigenaren, van elke meter 
wordt in kaart gebracht wie de eigenaar is. Voor grondeigenaren zijn regelingen en 
overeenkomsten mogelijk. Als het pad onderdeel wordt van een knooppuntennetwerk komt de 
eigenaar ook in aanmerking voor vergoedingen.  
Het routebureau Groningen is betrokken. Zodra de route ‘obstakelvrij’ is, wordt er een 
proefommetje gelopen. Dan wordt er onder andere geïnventariseerd hoeveel bordjes er nodig 
zijn, of er bruggetjes moeten komen, of het pad geschikt/ niet geschikt is voor rolstoelen of 
mensen die wat slechter ter been zijn enzovoort. Op basis hiervan kan er een begroting worden 
gemaakt van de kosten die gemaakt moeten worden om de route te realiseren.  
Op dit moment zijn er al 35 dorpsommetjes in de gemeente Groningen gerealiseerd en is er nog  
een aantal in ontwikkeling. Alle ommetjes zijn te vinden op: www.routesingroningen.nl  
Vanuit de zaal komt de vraag of deze route ook bekend is bij VVV Groningen? Ja, alle toeristische 
partijen zijn betrokken. 
Er kan nog altijd input worden geleverd, wend je hiervoor tot de historische commissie. 
 

 
4. Gebiedsteam: bijgepraat worden over zaken die spelen in onze omgeving.  

André Feitsma heeft een presentatie over ommetjes. De ‘stem van Ten Boer’ is hier ook veel voor 
gebruikt. Zodra er initiatieven zijn voor ommetjes komt dit bij Michiel van Eerden en André 
Feitsma van de gemeente terecht. Zij denken dan graag mee met de initiatiefnemers.  
Het gaat om ommetjes van 2 tot 5 kilometer.  
Op dit moment zijn er twee concrete voorbeelden in Garmerwolde: 
 
Voetpad van de kerk naar de Stadsweg.  
Het is de bedoeling om een pad aan te leggen vanaf de bushalte tot aan het kombord. Het pad 
komt een stukje van de weg af. Tussen het pad en de weg komt dan een strook met ingezaaid  
bloemenmengsel. Buiten de bebouwde kom gaat het om een half verhard pad, voor een meer 
natuurlijke uitstraling. Ter bescherming van de voetganger komen daar reflectorpaaltjes in de 
tussenstrook. Bij de positie van de paaltjes wordt rekening gehouden met uitwijkend 
landbouwverkeer.  
De kruising met de Stadsweg wordt om de verkeersveiligheid te vergroten rondom de Stadsweg 
helemaal rood gemaakt. Daarnaast komt er een ’30’ markering op de weg.  
Vanuit de zaal komt de vraag of er ook rekening wordt gehouden met de verkeerssituatie van de 
bussen die bij de kerk komen? Het antwoord hierop is dat dit meegenomen gaat worden in de 
reconstructie van de Dorpsweg.  
Er worden vanuit de zaal zorgen geuit dat wanneer er een apart voetpad wordt aangelegd het 
gemotoriseerde verkeer juist alleen maar harder gaat rijden. Ook wordt er opgemerkt dat de 
uitwijkmogelijkheden voor landbouwverkeer op specifieke punten zouden moeten en niet over 
het hele pad verdeeld, zodat het voor voetgangers ook duidelijk is waar ze even op moeten 
letten.  
Er wordt opgemerkt dat er goed gekeken moet worden naar de keuze van het te gebruiken 
materiaal voor het pad binnen de bebouwde kom, er wordt nu veel overheen gereden.  
Er wordt vanuit de zaal opgemerkt dat het voor fietsers komend uit Groningen richting  
Garmerwolde erg lastig is om de bocht van de Stadsweg richting dorp te nemen. Graag ziet men 
dat hier ook naar gekeken kan worden.  
Er wordt gevraagd naar de kosten van dit project? André geeft aan dit zo niet helder te hebben, 
maar noemt dat het niet om enorme bedragen gaat. Indien men het echt wil weten kan men dit 
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opvragen bij André, dan zal hij het uitzoeken en een indicatie geven.  
De technische afdeling is nu bezig met de uitwerking en kan dit in januari afronden, de 
uitvoeringsperiode zal dan in april-mei zijn. 
De plannen voor dit pad staan op ‘de Stem van Ten Boer’ en kunnen daar worden nagelezen. 
Directe link naar de pagina van Garmerwolde: Ideeën (groningen.nl) Reacties hierop kunnen tot 
12 december worden ingestuurd. Dit kan bij het gebiedsteam: 
gebiedsteamtenboer@groningen.nl, of via de website.  
 
Boer Goensepad:  
Een algemeen gehoorde klacht is dat het Boer Goensepad best wel smal is. Het pad kan verbreed 
worden van 1 naar 2 meter.  
Vanuit de zaal komt meteen de opmerking om dit niet te doen, met als argument dat dit zonde is, 
de Stadsweg is ook al verbreed en daar rijden nu veel brommers. Anderen in de zaal geven aan 
het juist wel prettig te vinden als het pad een beetje breder wordt, sommigen durven er nu niet 
te fietsen omdat het zo smal is.  
Er worden zorgen geuit dat bij verbreding van het pad het ook gebruikt zal gaan worden door 
speed pedelec’s en brommers en dat het dan juist gevaarlijker wordt. Er wordt gevraagd of daar 
dan ook op gehandhaafd wordt? Dit laatste is waarschijnlijk niet het geval.  
Vanuit de zaal wordt aangegeven dat het Boer Goensepad een wandelpad is. De gemeente geeft 
aan dat dit niet klopt en zegt dat het Boer Goensepad een fietspad is. Hierop komt de vraag om 
meer echte wandelpaden. De gemeente moedigt aan om hier suggesties voor te doen op ‘de 
Stem van Ten Boer’.   
Er wordt opgemerkt dat bij de verbreding van de Stadsweg vanuit de gemeente zou zijn  
toegezegd dat het Boer Goensepad niet verbreed zou worden. 
Er wordt gevraagd vanuit wie de vraag tot verbreding van het pad is gekomen? Dit blijkt vooral 
een veel gestelde vraag vanuit Thesinge.  
Er wordt nogmaals genoemd ‘de Stem van Ten Boer’ in de gaten te houden, daar kan men ook 
reageren op de ideeën die spelen of zelf met suggesties komen.  
 
Eric Mooij, gebiedsmanager gemeente Groningen, praat de zaal bij over dingen die spelen in de 
omgeving.  
- Er is geld opgehaald bij de raad voor de dorpsagenda’s. Een hele duidelijke daarin waren de 

ommetjes, die kwamen in elk dorp terug. Op verzoek van het Dorpenoverleg Ten Boer is 
besloten om daar één project met een projectleider van te maken. Deze projectleider is 
Andre Feitsma.  

- Er lopen nu drie grotere projecten; In Lellens, Winneweer en het project 
‘verkeersmaatregelen Dorpsweg Garmerwolde’. Recent heeft er een eerste overleg 
plaatsgevonden tussen de gemeente en enkele belangstellenden uit het dorp, die zich in mei 
hadden opgegeven op de avond over de dorpsvisie. 
Er ligt nog niks vast, er wordt gewerkt aan een zo gedragen mogelijk voorstel. Het streven is 
om met een zo groot mogelijke consensus te komen. Er zal half tot eind januari weer een  
bijeenkomst worden georganiseerd, hiervoor zal er huis-aan-huis worden geflyerd. Iedereen 
die hier over wil meedenken is welkom. Hierop zal er met een verkeersdeskundige worden 
gekeken naar de opgehaalde informatie en volgt er een terugkoppeling aan het dorp, waarbij 
er eventueel nog kan worden bijgesteld. Hierna wordt er gezocht naar een aannemer en kan 
er als alles meezit na de zomer worden gestart met de realisatie. 

- Plannen rondom een steiger/vlonder Damsterdiep: vanuit Dorpsbelangen is aan gebiedsteam 
de vraag gesteld om samen in gesprek te gaan met de direct aanwonenden om de plannen en 
eventuele zorgen te bespreken. Het gebiedsteam biedt aan dat er gebruik gemaakt kan 
worden van een tekenaar van de gemeente. 

- Ecologie: er zijn kaarten verspreid van het gebied waar de omgeving mogelijk groener kan 
worden gemaakt. Tijdens de avond over de Dorpsvisie leverde dit ook levendige discussies 
op. Alles nu in kaart gebracht en dit moet gaan leiden tot een nieuwe aanvraag bij het 
Nationaal Programma Groningen. In april-mei is de kostenraming klaar. Het gebiedsteam 
komt hierna weer terug in het dorp.  

- De Stem van Ten Boer is eigenlijk de Stem van Garmerwolde, maak daar gebruik van. Men 
mag ook bellen of mailen met het gebiedsteam. Kom als je ideeën hebt of energie hebt om 
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met plannen aan de slag te gaan. Het gebiedsteam wil dan samen met de inwoners aan de 
slag. 

- Wat betreft het te hard rijden aan de Dorpsweg geeft Eric aan dat hij metingen zal laten 
doen. Vanuit de zaal wordt gesuggereerd om de kastjes die nu aan de Rijksweg hangen 
(smileys) ook aan de Dorpsweg te plaatsen. Het gebiedsteam geeft aan nu zelf een Smiley te 
hebben aangeschaft. Deze staat nu voor een aantal weken in Ten Boer en kan daarna aan de 
Dorpsweg worden geplaatst.  

- Wandelpad langs de Fledderbosweg: dit pad zal weer netjes worden gerepareerd. Bij de 
aanleg van het pad was nog niet bekend dat daar een kabel zou worden gelegd.  

Vragen vanuit de zaal:  
- Voor de Dorpsweg ligt er nog geen plan maar er wordt al wel een budget genoemd, waar op 

gebaseerd? Eric geeft aan dat dit een grove schatting is.  
- Werkgroep GROEN Garmerwolde heeft aantal voorstellen ingediend wat betreft het inzaaien 

van bermen, is daar iets mee gedaan? Eric geeft aan dat dit is meegenomen in het grotere 
plan. 

- Wanneer kan men een besluit verwachten op bezwaar lichtreclame? Dat is niet bekend bij 
het gebiedsteam, die vraag moet gesteld worden bij de partij waar de klacht in behandeling 
is. 

- Wanneer begint men aan de 2e fase van ‘de vork’, aftakking van de Stadsweg? Vanuit de zaal 
wordt aangegeven dat vlak voor het bruggetje naar Groningen een dijkje loopt, dat wil men 
afvlakken en een nieuw fietspad op wil leggen. Hier zou veel bezwaar tegen zijn. Deze 
plannen zijn zo niet bekend bij de gemeente, dit is vanuit de Provincie. 
Aanvulling: de gemeente laat de volgende dag per mail weten dit nog even te hebben 
uitgezocht: “Het gaat om een project van de Provincie en de laatste schakel van het 
doorfietspad. Het wordt ‘Vorktand Zuid’ genoemd en loopt vanaf de Noorddijkerweg (de fiets 
komt hier dan vanaf het fietspad Midscheeps in de voorrang) en loopt om het Edon bosje 
heen en sluit hier weer aan op het reeds aangelegde doorfietspad Stadsweg. Het fietspad zal 
worden aangelegd als onderdeel van de doorfietsroute Groningen- Ten Boer, het kent alleen 
een lange doorlooptijd door de nog nodige grondaankopen. Het is dus niet zo dat nieuwe 
inspraak niet meer door kan gaan”. Zie ook de raadstukken hieronder: 
https://gemeenteraad.groningen.nl/Documenten/Raadsvoorstellen/Vaststelling-
bestemmingsplan-Fietsroute-Plus-Groningen-Ten-Boer 

 

5. Waterschap: bijgepraat worden over lopende en toekomstige projecten door Bart de Vreede.   
Geannuleerd wegens ziekte van Bart de Vreede. Eventuele punten zullen gedeeld worden in de 
komende nieuwsbrief.  
 
 

6. Pauze 
 
 
7. Jan Borkent van de ECTB praat de zaal bij over het zonnepark Fledderbosweg. 

De motivatie voor de ECTB om mee te willen doen in het park is om te voorkomen dat het grote 
geld weggaat naar de commerciële ondernemers. Inzet was 50% voor de omgeving, 50% voor de 
commerciële ontwikkelaar. Toen dit vorig jaar niet haalbaal bleek is er gezocht naar 
mogelijkheden om het geld wel in de gemeente te houden en werd er gedacht aan de gemeente 
Groningen voor het 50% eigenaarschap, met als doel: geld en inspraak in de omgeving houden.   
Dorpsbelangen Garmerwolde is lid van de ECTB. Op de algemene ledenvergadering van de ECTB 
heeft het bestuur haar leden om toestemming gevraagd om de gemeente Groningen te vragen 
eigenaar te worden. De leden hebben hierop akkoord gegeven. Sindsdien zijn er 
onderhandelingen tussen de gemeente en de commerciële ontwikkelaar van het park (Ecorus). 
Het Waterschap is voor ongeveer de helft eigenaar van de grond waar het park moet komen en 
gaat het verhuren aan de eigenaren. Het Waterschap heeft hiervoor een belangrijke voorwaarde 
opgesteld: als de ECTB geen participatieovereenkomst sluit dan krijgt de commerciële partij geen 
recht van opstal. De afgelopen maanden ging de discussie hierover. Inzet van de ECTB: de 
inwoners moeten hier goed uitspringen, zowel financieel als qua inspraak. 
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Op 17 november is er een kortgeding gehouden, aangespannen door Ecorus tegen het 
Waterschap. Ecorus gaf aan dat het Waterschap hen niet langer het recht van opstal kon 
onthouden. Ecorus is van mening er alles aan gedaan te hebben om de omgeving tevreden te 
stellen. Op 22 november volgde de uitspraak. De rechter heeft de eis van Ecorus afgewezen. Het 
Waterschap mag het afhouden, er moet gewacht worden tot er een overeenkomst ligt tussen de 
ECTB en Ecorus. De inzet blijft 50% eigenaarschap in de omgeving. De onderbouwing van het 
vonnis volgt op 2 december, dan wordt bekend op welke gronden de rechter Ecorus in het 
ongelijk heeft gesteld. Nu volgen er weer nieuwe onderhandelingen.  
Er wordt gevraagd of er een hoger beroep zal komen? Dat zal afhangen van de onderbouwing die 
de rechtbank nog zal geven, waarop Ecorus kan besluiten tot een hoger beroep. De ECTB heeft 
een externe advocaat in de arm genomen. De gemeente en het Waterschap hebben beide ook 
een externe advocaat aangetrokken. De ECTB houdt haar leden en daarmee ook het bestuur van 
Dorpsbelangen op de hoogte. Dorpsbelangen zal dit weer delen met haar leden. 
 
Het bestuur van Dorpsbelangen wil graag een andere ontwikkeling in het dorp toelichten op dit 
gebied: 
In voorjaar van dit jaar is het bestuur van Dorpsbelangen benaderd door een commerciële partij, 
te weten Tomorrow Energy uit Eindhoven. Zij gaven aan voornemens te zijn een zonnepark in 
Garmerwolde te ontwikkelen, tussen Lewenborg en Garmerwolde.  
Het bestuur van Dorpsbelangen heeft aangegeven dit niet als juiste locatie voor een zonnepark te 
zien. Het bestuur heeft zich hierbij mede gebaseerd op de afspraken, gemaakt in de 
raadsvergadering van februari 2017, waarin is afgesproken dat er in elk geval tot 2040 niet 
gebouwd mag worden in het overgangsgebied tussen de stad en de dorpen van (voormalig) 
gemeente Ten Boer. Het bestuur heeft benoemd dit gebied als onze dorpsentree te zien en heeft 
gerefereerd aan de dorpsvisie, waar het groene en open karakter van het dorp zo hoog in het 
vaandel staat. Het bestuur hoopt hiermee voor haar leden op de juiste wijze te hebben 
gehandeld. Dit wordt door de zaal ontvangen met applaus. Dorpsbelangen heeft haar standpunt 
ook gedeeld met de gemeente en de ECTB.  
Vanuit de zaal wordt opgemerkt dat er een aantal weken geleden nog een enquête is afgenomen 
in het dorp over dit zonnepark. Hier is het bestuur ook van op de hoogte, enquêteurs zijn in elk 
geval aan de Dorpsweg langs de huizen gegaan. Hierbij werd de suggestie gewekt dat de enquête 
in opdracht van de gemeente werd uitgevoerd. Het bestuur heeft navraag gedaan bij de 
gemeente, zij gaven aan hier niets mee te maken te hebben en betreuren het dat de indruk is 
gewekt dat zij hier iets mee van doen hebben. Het vermoeden bestaat dat de enquête in 
opdracht van Tomorrow Energy is afgenomen.  
Vanuit de zaal komt de vraag wat dan wel een geschikte locatie is voor een zonnepark. Het 
bestuur van Dorpsbelangen heeft bij de gemeente aangegeven het zonnepark Fledderbosweg 
genoeg te vinden voor een dorp als Garmerwolde.  
 
 

8. Bijgepraat worden door dorpsgenoten met een korte terugblik en nieuws: 
JW van Geffen namens het Dorpshuis:  
- Energiegebruik: het dorpshuis wordt geconfronteerd met erg hoge energiekosten, op dit 

moment bedraagt de energierekening 1500 euro per maand. Hierdoor moet het Dorpshuis 
een energietoeslag gaan vragen aan de gebruikers. De huurders hebben positief gereageerd 
op de toeslag. Gebruikers van de zalen kunnen een energietoeslag verwachten vanaf januari. 
Het dorpshuis wil graag zoeken naar een structurele oplossing, denken bijvoorbeeld aan 
zonnepanelen. Op dit moment is er geen budget voor investering. In het klein kan er wel 
gekeken worden, bijvoorbeeld naar de koelkasten in de keuken en de temperatuur van de 
vloerverwarming.  Op dit moment worden er metingen gedaan van de installaties, hier komt 
binnenkort een advies over. Op dit moment zijn er nog geen regelingen of subsidies voor de 
dorpshuizen om tegemoet te komen in de energiekosten. Het dorpshuis zal dus voorlopig met 
deze maatregelen gaan werken, in april/mei volgend jaar wordt dit geëvalueerd en verder 
gekeken.  
- Bestuur: op 7 november feestelijk afscheid genomen van K. Lugtmeier als actief lid van het 
bestuur. Ook B. de Jonge heeft aangegeven te gaan stoppen. B. regelt alle planningen, agenda 
en verhuur van de zalen. Het dagelijks bestuur bestaat nu uit 6 leden. Het dorpshuis komt 



moeilijk aan nieuwe bestuurders en vrijwilligers. Oproep aan de zaal om je te melden als je 
iets wilt betekenen. 

- Activiteitencommissie:  
De activiteitencommissie valt nu onder het dorpshuis en heeft een actief en succesvol jaar 
achter de rug. Nieuwe bewoners vinden hun weg naar het Dorpshuis en er zijn veel 
activiteiten georganiseerd zoals: dorpswandelingen, buurtlunches, borrels, een garagesale en 
een goed bezochte pubquiz. De commissie is nu alweer bezig met de planning van het eerste 
half jaar van 2023. Er komen o.a. spelletjesavonden voor volwassenen en jeugd en 
dorpswandelingen. Het Oranjecomité voegt zich ook bij de activiteitencommissie Dorpshuis. 
Op vrijdag 23 december wordt er een kerstborrel georganiseerd. Dit zal ongeveer hetzelfde 
idee zijn als de huidige dorpsborrel, maar dan dat iedereen zelf iets te eten meeneemt. 
Uitnodiging hiervoor volgt nog.  
Op 7 februari mag iedereen weer meedenken/ brainstormen over de te organiseren  
activiteiten in het dorpshuis. Inloop 20.00 uur in het dorpshuis. 

 

Y. Westerdijk namens het Oranjecomité: 

Afgelopen jaar was er een geslaagde koningsdagviering na één jaar overslaan en één jaar een 

alternatief thuisprogramma door Corona. 

Het comité probeert elk jaar iets nieuws te verzinnen op een andere plek in het dorp. Vast 

element elk jaar zijn de Trekpadbloazers. Dit jaar waren er spelletjes, een silent disco en een 

koffiehoek, verse pizza’s uit de pizzaoven en na afloop een borrel in het dorpshuis. De 

koningsdagviering wordt elk jaar weer mogelijk gemaakt door alle donaties uit het dorp, 

opgehaald via de bekende enveloppen.  

Het Oranjecomité voegt zich onder activiteitencommissie van het Dorpshuis. De reden hiervoor is 

dat het ook voor hen moeilijk is om vrijwilligers te vinden. Oproep: als je het leuk vindt om te  

helpen, meld je aan. Wat houdt dit in: brainstormen, taken verdelen, geld ophalen en de dag zelf 

handen uit de mouwen steken. Alle hulp is welkom! 

T. Smit namens de Historische commissie: 

De Historische commissie bestaat uit 7 leden, met H. Vliem als informele voorzitter. De commissie 

is geen vergaderclub, ze komen 6 tot 7 keer per jaar bijeen. Men deelt de interesse voor 

cultuurhistorie en geschiedenis. Als iemand het leuk vindt en een idee heeft, klop dan ook bij de 

historische commissie aan, voorwaarde is dat er iets cultuurhistorisch in moet zitten. 

Een van de activiteiten van de commissie is de wandeling 1834, deze bestaat al een jaar of tien en 

wordt vaak gehouden met Open Monumentendag. Er staan dan banners bij historische 

gebouwen. 

De commissie is betrokken bij Open Monumentendag, samen met gemeente Groningen en is nu 

al bezig met voorbereidingen voor volgend jaar. Dit jaar waren er ook weer opvallend veel 

bezoekers, met name op de zondag. Het dorp heeft ook een aantal aantrekkelijke dingen zoals de  

wandeling, de kerk en toren en de melkfabriek. Blijkbaar is Garmerwolde vanuit de stad een 

interessante plek om te bezoeken. Komend jaar is het thema: levend erfgoed “als monumenten 

konden praten”.  Dit valt in het tweede weekend van september. 

De commissieleden proberen alle monumenten in kaart te brengen en hier verhalen bij te 

verzamelen. Dit is al gedaan ter ere van 75 jaar bevrijding, toen is er een boekje uitgebracht. De 

commissie hoopt op termijn iets van een boekje, kaart of overzicht te kunnen maken van alle 

beelden en verhalen. Mocht je hier ook een keer iets in te willen doen, haak dan aan bij een van 

de onderwerpen! 

Beeldbank: is een initiatief van Groninger archieven. Alle beeldmateriaal die bij de commissie 

komt kan niet zomaar op de beeldbank worden gezet. Hier is de commissie ook mee bezig. 

De commissie houdt ook jaarlijks een foto en praatmiddag. In voorjaar is er weer een 

bijeenkomst in het dorpshuis. Ze proberen dan ook de binnengekomen foto’s van verhalen te 



voorzien en doen een beroep op het collectief geheugen. 

T. wijst de zaal ook op het recent verschenen boek van dorpsgenoot R. Verhagen: “Groninger 

Kroon” een boek over oude Groninger appelrassen.  

W. van der Molen namens de Garmerstee: 

De Garmerstee is een groep voor 55+ die één keer in de maand bijeen komt.  

Ze organiseren vele gezellige activiteiten, zoals filmmiddagen, samen uit eten, “voetpaden vol 

verhalen”. Recent is er een themabijeenkomst over euthanasie georganiseerd.  

In december is er een gezamenlijke lunch, opgave hiervoor voor 5 december.  

In januari is er weer ‘neijoarsverziede’ en in februari proberen ze de film over de kinderkruistocht 

en de optochten van Garmerwolde nog een keer te vertonen. 

De bijeenkomsten zijn elke 2e donderdag van de maand en iedereen is welkom. 

A. hof namens werkgroep GROEN: 

Onderwerpen waar de werkgroep zich mee bezig heeft gehouden en houdt: 

-  een locatie voor volkstuinen lijkt gevonden. Er moet nog gekeken worden hoe dat zit met 

omwonenden. En er moeten nog wat bepalingen opgesteld worden met de eigenaar: wat mag 

wel en niet. 

- Bezwaren uit Thesinge over lichtreclame zijn gegrond verklaard. Er is door een aantal personen 

bezwaar gemaakt tegen lichtreclame op  een schuur in Garmerwolde. Bezwaren uit Thesinge 

waren in eerste instantie niet gegrond verklaard omdat de afstand te groot zou zijn.  

- Beperken strooilicht lichtmasten GEO 

- Inzaaien wegberm bloemenmengsel Lageweg ook uitgebreid richting Garmerwolde. 

Vraag vanuit de zaal: hoe zit het met de beplanting in o.a. de vd Veenstraat en Hildebrandstraat? 

Dat wordt nu verwaarloosd. De werkgroep neemt deze opmerking mee.  

Vanuit de zaal wordt benoemd dat de laatste berken aan de Hildebrandstraat 5 december 

worden aangepakt.  

R. Delissen en H. Groothuis namens de Kerkcommissie Garmerwolde: 

Stichting oude Groninger kerken heeft 100 kerken in de provincie. Al die kerken hebben een  

commissie om activiteiten te organiseren. De kerk van Garmerwolde is een bijzondere kerk, ook 

vanwege haar toren. De kerkcommissie organiseert activiteiten hierom heen; concerten (ook in 

samenwerking met SPOT Groningen), de voorstelling “Veur altied” afgelopen najaar met het 

dorp. Er komen nog een aantal concerten aan. De subsidieaanvraag die de commissie heeft 

gedaan om wat meer met biodiversiteit te doen is gehonoreerd.  

Op 24 december is de kerstviering. En het kloksmeren met oud en nieuw gaat ook door.  

De commissie zoekt nieuwe leden. Naast algemene leden zoeken ze ook een penningmeester.  

In september heeft R. Delissen een rondleiding in de kerk georganiseerd voor bewoners van de 

Koningsheerd. Dit was erg geslaagd. De commissie wil het aanbod voor deze rondleidingen nu 

voor het hele dorp aanbieden. Belangstellenden kunnen contact opnemen met R. Delissen, 

contactgegevens staan op de website van de kerk. www.kerkgarmerwolde.nl  

18 en 23 december zijn er in de kerk concerten met kerstmuziek 

O. Hardieck en B. Jansma over de AED trainingen: 

Op verzoek van Dorpsbelangen hebben we de AED trainingen weer nieuw leven ingeblazen. In 

september zijn er 12 deelnemers opnieuw geschoold. Zij hebben zich ook aangemeld voor 

Hartveilig om opgeroepen te worden als er een reanimatie in het dorp is. Je kunt dan worden 

opgeroepen om de reanimatie te starten, te assisteren of om één van de AED’s (Dorpshuis, 

Huisarts, GEO) te halen die in het dorp aanwezig zijn. De kosten zijn dit jaar betaald door 

Dorpsbelangen. Voor de toekomst wordt gekeken welke middelen hiervoor beschikbaar zijn.  

http://www.kerkgarmerwolde.nl/


Komend jaar zullen er weer trainingen georganiseerd worden. Hier zal t.z.t. informatie over 

verspreid worden.  

 
9. Afsluiting.  
J. Mocking, G. Zantingh en R. Braspenning houden zich bezig met het jubileumfeest van 

Dorpsbelangen op 22 april 2023. Hier heeft het dorp lang op moeten wachten. Om alvast in de 

stemming te komen wordt op vrijdag 16 december tussen 17:00 en 19:00 uur bij de Agrishop de 

speciaal ontworpen vlag van Garmerwolde (één per huishouden) uitgereikt. Dit onder het genot van 

een warme chocolademelk.  De vlag wordt alvast gepresenteerd aan de aanwezigen in de zaal.  

Bent u niet in staat om de vlag op te halen op 16 december, neem dan contact op met het bestuur.  

Na de vergadering is er gelegenheid om gezellig na te praten met dorpsgenoten onder het genot 

van een drankje en een hapje. 

 

 

 

Meldt u aan voor de nieuwsbrief via: info@dorpsbelangengarmerwolde.nl en volg ons op Facebook: 

www.facebook.com/DorpsbelangenGarmerwolde  

mailto:info@dorpsbelangengarmerwolde.nl
http://www.facebook.com/DorpsbelangenGarmerwolde

